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فرهنگ و هنر

گروه فرهنگ و هنر- حمیدرضا 
کاظمی پور در نقد سریال بی گناه که این 
روزها در حال اکران از شــبکه نمایش 
خانگی اســت، بیان کرد: بی گناه یکی 
از ســریال هــای پرکاراکتر )پرنقش( 
و ظاهرا پیچیده ای اســت که شــبکه 
نمایــش خانگی بــه آن پرداخته؛ این 

پرکاراکتــر بودن هم می تواند مثبت و 
هم منفی باشد.

وی افــزود: مثبت بودن آن از این 
منظر اســت که فیلمساز این جسارت 
را در خــود ایجاد کرده که از فضاهای 
آپارتمانی، کم بازیگر و کم لوکشــین 
فراتر رفته است تا کار قابل دفاع باشد 
اما در عین حال این موضوع می تواند 
فیلمساز را در یک لبه پرتگاه قرار دهد؛ 

آن هم از این منظر که این اضافه کردن 
کاراکترها تا چه اندازه پیچیده اســت؟ 
چون برای هــر کاراکتر که اضافه می 
شود نیاز است که جنسی از شخصیت 
پردازی و شناسنامه نقش وجود داشته 
باشــد و این که آیا سریال پتانسیل این 
حجم از کاراکترها را دارد؟ و توانسته 

اســت تا این نقش ها را قوام آورده و 
برجسته سازی کند.

این منتقد ســینما اظهار داشت: 
مشکل اینجاســت که در سریال های 
پرکاراکتــر عمدتــا آدم هــا به عنوان 
کاراکترهای سطحی و رویی اضافه می 
شــوند و بدون این که پرداخته شوند 
یا خاصیتی در قصه داشــته باشند و به 
سرانجام برسند، حذف یا کنار گذاشته 

می شوند.
کاظمی پور تصریــح کرد: وقتی 
سریال پرکاراکتر است، پرروایت هم 
هست و قصه های متعددی در سریال 
وجــود دارد. به همین دلیل باید ببینیم 
آیا این قصه هایی که شــخصیت ها با 
خودشــان همراه می کنند در تلاقی با 

هم دیگر تا چه اندازه باورپذیر هستند 
و منطق روایی دارند و از دیگر ســو تا 
چه اندازه بی فایده یا سردرگم هستند. 
یعنی آیا قرار اســت که ســریال با این 
حجم از شخصیت و داستان مخاطب 
خود را آشفته و سردرگم کند یا روایت 
آنقدر تنیــده و تودرتو می شــود که 

جذاب از آب در می آید.
وی افــزود: اگر تلاقی این آدم ها 

و قصه هایشــان با هم منجر به کشف 
روابط علت و معلولی سریال شود که 
جایگاهشان درست و باورپذیر است 
اما اگر آدمی را بدون پشــتوانه به قصه 
وارد کرده ایم و نمی دانیم او قرار است 
چه کمکی به ما کند، این ایراد فیلمنامه 
اســت. اینها موضوعاتی است که باید 
به عنوان فیلمساز و نویسنده در درجه 
اول به آن فکر کرده و ســپس در تولید 

آنها را لحاظ کنیم.
کاظمی پــور با اشــاره به تعدد 
شــخصیت ها و نقش ها در ســریال 
بی گناه ایــن گونه ادامه داد: ســریال 
بی گنــاه چندین خــرده قصه و خرده 
روایــت از بهمــن و علت مهاجرتش 
دارد و از خانواده فرشــباف که مرکز 
اصلی آن رشید فرشباف است؛ در این 
میان خود رشیدفرشــباف گذشته ای 
دارد و اتفاقاتــی که در جوانی برایش 
افتــاده و ما مدام بــا فلش بک هایی با 
گذشــته او مواجه ایــم. قصه دختران 
فرشباف هم داســتان دیگری است؛ 
یکی معشوقه بهمن است که حالا پس 
از سالها جدایی با هم مواجه شده اند، 
دیگری درگیر مشکلات خانوادگی با 
همسر و فرزندانش است و دختر دیگر 
که کافه دارد درگیر یک قصه عشقی با 

یک استاد هنرمند مسن.
وی افزود: موازی همه اینها قصه 
مهتاب را داریم که دختر دیگر فرشباف 
است؛ قصه پسر فرشباف و مزرعه بیت 
کوین او هم هســت. بر اینها بیفزایید 
قصــه جانا نوه فرشــباف و رابطه او با 

دوست دایی اش را.
این منتقد خاطرنشان کرد: علاوه 
بــر تمام این مــوارد قصه نــوه های 
فرشــباف و داســتان هایی که هریک 
درگیر آن هستند هم هست؛ وقتی این 
حجم از اطلاعات، قصه و خرده روایت 
را بــه مخاطب می دهیم این کار روی 
لبــه تیغ راه رفتن اســت و می خواهم 
بدانم که قرار است مخاطب را به کجا 
برسانیم. کاظمی پور گفت: به دلیل این 
که ســریال ادامه دار است باید دید که 
قرار اســت مخاطب را به چه مسیری 
بکشــاند اما می توان در همین مرحله 
که ۱۹ قســمت از بی گناه منتشر شده 
است گفت که این حجم از اطلاعات 
و قصه جســارت می خواهد و سریال 
باید به شکلی قصه گویی کند که رفت 
و برگشت دائمی اش باعث سردرگمی 
و سرخوردگی مخاطب نشود. بنابراین 
این نکته مهمی اســت که بر آن تاکید 
دارم که ریسک بزرگی در این اثر انجام 
شــده و باید دید که این لبه تیغ بر کدام 

سمت خواهد افتاد.
وی افزود: قصــه بی گناه کم کم 
به ما اطلاعات مــی دهد و تدوین آن 
موازی اســت یعنی قصه ها به موازات 
هم روایت می شوند؛ این که اطلاعات 
خرده خــرده به مخاطب داده شــود 
خوب است چرا که باعث می شود که 
فضای معماگونه اثر حفظ شود اما باید 
توجه داشــته باشند که منِ مخاطب را 

کلافه نکنند.
ایــن منتقد بیان کــرد: مهمترین 

ویژگی که سریال بی گناه در آن موفق 
بوده و توانســته اســت که ریتم اثر را 
حفظ کند، تدوین این ســریال است. 
یعنی ســریال به این دلیل که همزمان 
چند کاراکتــر را توصیف می کند اگر 
تدوین آشفته ای داشت خیلی پیش از 
ایــن تعطیل می شــد و مخاطب با آن 
خداحافظی می کرد اما تدوین خوب 
ریتم اثــر را متوقف نکــرده و باعث 
شده است که ســریال سرپا بایستد و 
خلاهای فیلمنامه جبران شود؛ هرچند 
در لحظاتی ســکانس هایی هست که 
کشــدار می شود ولی عنصر موفقیت 

این اثر تدوین آن است.
کاظمی پور توضیــح داد: در بی 
گناه با بازی درخشان یا پدیده خاصی 
در بازیگری روبرو نیســتیم و اساسا 
هیچکــدام از کاراکترهــا، جذاب و 
شیرین نیســتند. مثلا در همان سریال 
همگناه که مشــابهت هــای زیادی با 
بــی گناه دارد کاراکتر محســن کیایی 
شــیرین و چند لایــه و خیلی خوب 
از آب درآمــده بود اما در بی گناه همه 
نقش ها یکدست هستند )آدم هایی با 
مشــکلات و گرفتاری های معمولی( 
و بــا کاراکتری که جذاب و چندلایه و 

شیرین باشد روبرو نیستیم.
وی افــزود: فیلمنامه بی گناه پر از 
علامت سوالهایی است که نویسندگان 
هنوز به آن پاسخ نداده اند و باید دید در 
ادامه چه اتفاقاتی قرار است، رخ دهد. 
این که آیا قصه اصلی ماجرای عاشقانه 
بین بهمن و فروغ است یا خیانت رشید 

فرشباف به دوستش و ماجرای قتل او؟ 
باید دید که فیلمنامه نویس چگونه این 
داســتان ها را جمع می کند و این قصه 

را به سرانجام می رساند.
بی گناه مجموعه نمایش خانگی 
در ژانر خانوادگی و درام، به کارگردانی 
مهران احمدی، تهیه کنندگی مصطفی 

کیایی و نویسندگی عماد رضایی نیک 
و رضا علی پور، به سرپرستی محسن 
کیایی اســت. داستان آن درباره فردی 
به نام بهمن مردانی اســت که پس از 
چند ســال، بــرای کشــف رازی که 
موجب فرار او از کشــور شده بود، به 
ایــران بازمی گردد. پخش بی گناه از ۶ 
شــهریور ۱۴۰۱ در فیلیمو آغاز شده 
و تاکنون ۱۴ قســمت آن منتشر شده 

است.

گروه فرهنــگ و هنر- روح الله 
سهرابی درباره وضعیت اکران فیلم های 
توقیفــی و همچنین حضور فیلم ها در 

جشنواره فیلم فجر سخن گفت.
روح الله ســهرابی مدیرکل دفتر 
نظارت بر عرضه و نمایش فیلم سازمان 
ســینمایی در گفتگویی با »اســتودیو 
هشــت« رادیو نمایش درباره وضعیت 
اکــران فیلم های توقیفــی و همچنین 
حضور فیلم ها در جشــنواره فیلم فجر 

سخن گفت.

وی در ابتدا با اشــاره به وضعیت 
اکران فیلم های سینمایی عنوان کرد: به 
دلیل شرایطی اخیر تهیه کنندگان چندان 
تمایلی به اکران فیلم ها نداشتند، ولی از 
حدود دو، سه هفته پیش وضعیت تغییر 
کرده است و وضعیت استقبال از فیلم ها 
هم به نظر می رســد که بهتر شده است؛ 
بنابراین تقاضا برای اکران فیلم ها هم خدا 
را شکر بیشــتر شده است و امیدواریم 
این سیر صعودی باشد. سهرابی درباره 
جشــنواره فیلم فجر و اینکه چه پیش 

بینــی ای دارد، گفت: جشــنواره فجر 
جدای از فضای کلی جامعه نیست، اما 
تقاضا هایی برای جشنواره وجود دارد 
که منهای تعداد انگشت شماری که به 
هر دلیل از جمله مشکلات فنی حاکم 
بــر فیلم اجازه ندهد آثار به جشــنواره 
برسد، مجموع فیلم هایی که تولید شده 
یا در دســت تولید است، اعلام آمادگی 
کرده انــد و می تواند بــه لحاظ زمان 
بندی به جشنواره برسد. اتفاقا برعکس 
آنچــه در فضای مجــازی گمانه زنی 
می شود جشنواره ای که پیش رو داریم 
جشنواره متنوع و پرباری خواهد بود و 
حتی برخــی از فیلم ها می تواند باعث 

غافلگیری مخاطب شود.
وی دربــاره وضعیــت اکران در 
مــاه اخیر تصریح کرد: شــرایط اکران 
در چند ماه اخیر مورد رضایت ما نبود. 
مــا چند ماه قبل تر رکورد های مختلفی 
را در اســتقبال مخاطبان داشتیم به ویژه 

ماه های محرم و صفر که هر ســال ایام 
کم مخاطب بود و امســال در آن مقطع 
هم فیلم های پرمخاطبی داشــتیم. در 
ادامه آن روند توقع ما این بود که ســیر 
صعودی ادامه دار باشد که با این ماجرا ها 
کمی افت پیدا کرد و وضعیت به لحاظ 
اقتصادی برای سینما بغرنج شد. سهرابی 
ادامه داد: از چند هفته پیش چرخ سینما 
دوبــاره به حرکت درآمــد و فیلم ها به 
تدریج به سمت اکران می آیند و تصور 
ما این است که جریان فیلم ها و استقبال 
عمومی تســری پیدا می کند و در ایام 
جشــنواره هم شور و حال همیشگی و 
اقبال عمومی را خواهیم دید. مجری در 
ادامه با اشاره به چالش های سینماگران 
و حضور برخی ســینماگران با وجود 
پرونده قضایی در جشنواره فجر سوال 
کرد که سهرابی گفت: شاید مدتی پیش 
سخت تر می شــد این سوال را جواب 
داد، امــا در حــال حاضــر پیگیری ها 

و اقبال ســینماگران بــرای حضور در 
جشــنواره را می بینم. وی اضافه کرد: 
چالش ها و مشــکلاتی به وجود آمد، 
بعضا پرونده های قضایی تشکیل شد. 
تعدادی از ســینماگران که با هر منطقی 
که خودشــان باید پاسخگو باشند وارد 
مسایل سیاسی و امنیتی شدند و طبیعتا 
در مسیر دیگری رسیدگی می شود، اما 
همین هم باعث نشــد که ما نسبت به 

سرنوشت دوستان بی تفاوت باشیم.
ســهرابی تصریح کــرد: در این 
چند هفته کمیتــه حمایت قضایی که 
در ســازمان سینمایی تشــکیل دادیم 
مرتب پیگیر پرونده های دوستان است 
و با مســئولان محترم قــوه قضاییه در 
حــال رایزنی بوده ایم تا مشــکلات را 
به حداقل برســانیم و در جهت رونق 

بخشی به سینمای ایران حرکت کنیم.
وی اضافــه کرد: همــکاران بنده 
مرتب پیگیر بودند و از این حیث معتقدم 

که جشنواره فجر به واسطه پیگیری های 
شبانه روزی رییس سازمان سینمایی و 
دیگر همکاران بنــده پررونق خواهد 
بود و بخش قابل توجهی از مشکلات 

سینماگران حل خواهد شد.
سهرابی در ادامه درباره مشکلات 
برخــی از فیلم ها مثل برادران لیلا برای 
اکران سینمایی گفت: طبیعی است هیچ 
فیلمی برای توقیف ســاخته نمی شود 
عوامل فیلم هــا هم پیگیر حل و فصل 
موضوع هســتند ما هم تلاشــمان را 
کرده ایم، مشکلاتی حاشیه ای گریبان 
فیلم هــا را گرفته اســت. ما هم طبیعتا 
پیگیر اکران این فیلم ها هم خواهیم بود. 
خــود صاحبان آثار هم در حل و فصل 

گره های کوری که افتاده تاثیر دارند.
وی با بیان اینکــه در یکی دو ماه 
اخیر عوامل خیلی از فیلم ها که شــاید 
قبلا تمایلی نداشتند حداکثر همکاری 
را داشــتند، اضافه کرد: خیلی از فیلم ها 

هم مثل »ملاقات خصوصی«، »ابلق« و... 
مشکلاتی داشتند، اما به اکران رسیدند و 
تمام هم و غم ما این بوده مشــکلات را 
برطرف کنیم. درباره فیلم هایی که الان 
گرفتار هستند همین مسیر را می رویم. 
اما متغیر های دیگری هم هســتند که 
در تصمیــم نهایی برای اکران یک فیلم 
موثرند و به ســمت حــل و فصل آن 
موضوعــات هم رفته ایم تــا در آینده 

نزدیک به اکران برسند.
ســهرابی در بخش دیگر درباره 
کیانــوش عیــاری که فیلــم »ویلای 
ســاحلی« او برای حضور در جشنواره 
فیلم فجر ثبت نام کرده بود و همچنین 
فیلــم »کاناپــه« که هنــوز تکلیف آن 
مشخص نیســت توضیح داد: تا جایی 
که بنــده اطلاع دارم بله می دانم که فرم 

جشنواره را پر کرده اند.
ســهرابی در پایان عنــوان کرد: 
دربــاره کاناپه، بحث این فیلم از جمله 

آثاری است که پوشش خانم های فیلم 
موضوع اصلی اســت و مربوط به این 
دوره هم نمی شود در دوره قبل تولید شد 
و اگر می توانست حل شود در دوره های 
قبــل این اتفاق رخ می داد. ما هم طبیعتا 
باید به این ســمت برویم که ببینیم چه 
راهــکاری را می توان تعریف کرد. اگر 
بخواهم صریح و صادقانه صحبت کنم 
چشم انداز روشنی درباره این فیلم مثل 
فیلم های دیگــر وجود ندارد. موضوع 
بحث پوشــش خانم هاست و بحث 
قانون جمهوری اسلامی که صراحتا در 

این باره ملاحظات دارد.
وی خاطرنشــان کرد: شاید باید 
با مراجع مختلفی رایزنی شود تا ببینیم 
امــکان حل و فصــل این فیلم چگونه 
است؟ یا حتی با ابزار های کامیپوتری که 
شــاید بشود فکری برای این فیلم کرد؛ 
که البته این بحثی اســت که نمی توان 

مشخص درباره آن صحبت کرد.

گروه فرهنگ و هنر- به واسطه 
تیتراژ ســریال های تلویزیونی و گاه 
در ایام انتخابات و جشــن های ملی، 
ترانه هایش را شنیده ایم و حتی ممکن 
اســت آن ها را زمزمه کرده  باشیم اما 

ندانیم شاعرش چه کسی است.
دی ماه ســالروز تولد افشــین 
یداللهی، پزشک متخصص اعصاب 
و روان و یکی از ترانه سرایان به نسبت 
شــناخته شــده اســت؛ او فعالیت  
حرفه ای ترانه سرایی خود را در سال 
۱۳۷۶ در ســازمان صدا و ســیمای 
جمهوری اســلامی ایران آغاز کرد. 
نخســتین ترانه هایش با آهنگسازی 
فؤاد حجازی و شــادمهر عقیلی و با 
خوانندگــی خشــایار اعتمادی اجرا 

می شد.
 یداللهی شعر تیتراژ سریال هایی 
چون »شب دهم«، »مدار صفر درجه«، 
»تبریز در مه«، »میوه ممنونه«، »مامور 
بدرقــه«، »غریبانه«، »لبــه تاریکی«، 
»نیمکت«، »ســه در چار«، »در مسیر 
زاینــده رود«، »شــهرزاد« و حتــی 
»خــوش رکاب« را  ســروده و ایــن 
سریال ها را در ذهن ها ماندگار کرده و 
حتی ترانه هایش خواننده هایی چون 
علیرضا قربانی )من عاشــق چشمت 
شدم مدار صفر درجه و عقل و جنون 
شب دهم( و سالار عقیلی )وطنم( را 

مشهور  کرده است.
 او علاوه بر ترانه سرایی، شعر هم 
می گفت و در قالب  غزل طبع آزمایی 
کرده بود. دلیــل روی آوردن خود را 
به ترانه، علاقه اش به موسیقی عنوان 
کرده و گفت: من از ابتدا به موســیقی 
علاقه داشــتم و شــعر هم می گفتم، 
تلاقی و اشــتراک این امر ســبب شد 
به ســمت ترانه بروم و در مدتی هم 

تمرکزم بیشتر روی ترانه بود.
یداللهی معتقد بود، شعر از ترانه 
ماندگارتر است و عنوان کرده بود: البته 
در ترانــه هم بعضاً این قابلیت وجود 
دارد و این مســئله نباید عاملی باشد 
که بگوییم به دلیل باقی ماندن بیشــتر 
یــک ترانه در اذهان مردم، دیگر ترانه 
و شــعرها از یاد می روند. با این حال، 

شــعر به خاطر وجود تیراژ مکتوبی 
که دارد، عموماً در مقایســه با ترانه از 
ماندگاری بالاتری برخوردار است، اما 
می توان گفت مخاطب ترانه ها چون از 
قوه شنیداری استفاده می کنند به درک 

عمیق تری نیز دست پیدا می کنند.
  یداللهــی را بیشــتر بــا تیتراژ 
ســریال های تلویزیونی می شناسند، 
او می گفت: تیتراژ به نوعی سریال را 
جمع بنــدی می کند و حس کلی از آن 
به مخاطب ارائــه می دهد و می تواند 
در برقراری ارتباط بیشــتر مخاطب با 

سریال کمک کند.
 او با بیان این که مسیر ترانه های 
رادیو و تلویزیون رو به بهبود اســت، 
دربــاره تطابــق ترانه ها بــا موضوع 
فیلــم، معتقد بود: در برخی ترانه های 
سریال ها، ارتباط ترانه با سریال بسیار 
کم است؛ ترانه باید هم ارتباط خود را 
با سریال حفظ کند و هم بتواند مستقل 
از سریال، دلپذیر و دارای معنا باشند. 
بعضی وقت ها ترانه های بسیار خوبی 
را در انتهای یک سریال می شنویم که 
به سریال ربطی ندارند؛ یعنی یک ترَِک 
آمــاده ، خوب و قوی بوده اند که فقط 
برای جذب مخاطب به عنوان تیتراژ 
یک کار پخش می شــود. نمی توان به 

این ترانه ، »ترانه تیتراژ« گفت.
همچنین  یداللهــی 

گفته بــود: پخش یک 
ترانــه آماده به عنوان 
ترانه تیتراژ فرصتی 

برای بیشتر دیده 
شدن سریال و 

مطرح  همچنین 
شــدن ترانه است و 

در واقع یک همزیســتی 

مســالمت آمیز اســت. ترانه تیتراژ 
باید برای اثر مورد نظر و متناســب با 
مضمون آن ســروده شده باشد. یک 
مقــدار این اتفاق در ســال های اخیر 
بیشــتر افتاده اســت ولی در مجموع 
می توانم بگویم ترانه های شــاخصی 
که از صداوســیما می شــنویم همان 
کارهایی است که در انتهای تیتراژها 
شنیده می شود که معمولا هم تولیدات 

خارج از صداوسیما هستند.
او بــا بیان این که اگــر ترانه ای 
تناســب و اجرای خوب داشته باشد، 
بر مخاطــب تأثیر زیــادی می تواند 
بگذارد، گفت: اگر سریال هم در بین 
مخاطبان طرفدار بیش تری داشته باشد 
و موفق عمل کنــد، تأثیر این ترانه ها 
دوچندان می شود و بازتاب ترانه ها هم 
نشان می دهد که این ترانه ها علاوه بر 
مخاطب عام بــر مخاطب خاص نیز 

تأثیرگذار بوده اند.
یداللهی درباره تیتراژ سریال ها و 
این که تا چه اندازه، نظرات سازندگان 
ســریال را اعمال می کند، اظهار کرد: 
آن چه مسلم اســت، سفارش دهنده 
تلویزیون است و تهیه کننده است که 
از ترانه سرا می خواهد ترانه ای را برای 
یک ســریال بنویسد. برای این که در 
ترانه ی تیتراژ سریال ها بتوانم به یک 
جمع بنــدی مثبت برســم، 
تهیه کننده،  دیدگاه های 
کارگــردان و خودم 
را درنظر می گیرم 
نقطــه ی  در  و 
کــه  اشــتراکی 
مفهوم کلی سریال را 
شامل می شود، ترانه را 
می سرایم. ممکن است 

مفاهیمی شعاری مدنظر تهیه کننده و 
کارگردان باشــد؛ اما من همواره در 
ترانه هایم این آزادی عمل را داشته ام 
که آن طور که خوب است، کار را جمع 

 و جور کنم.
 او دربــاره کارکــرد ترانه هــا 
در مســائل اجتماعی نیــز گفته بود: 
قاعدتا بخشــی از ترانه باید به مسائل 
اجتماعی ، نقد اجتماعی ، اظهارنظر یا 
روایت شاعرانه  اتفاق های اجتماعی 
اعم از موفقیت ها یا کمبودها بپردازد. 
ترانه های اجتماعی ما اگر در راستای 
موفقیت قرار گیرند می توانند مجوز 
بگیرند اما اگر یک ترانه  اجتماعی در 
مورد کمبودها باشد یا انتقاد و اعتراض 
کند فکر می کنم به راحتی نتواند مجوز 
بگیــرد و این از نظــر فرهنگی نقطه 
ضعف اســت. وقتی صحبت از این 
می شــود که در جامعــه ثبات وجود 
دارد نباید نگران نقد بود آن هم نقدی 
که هنرمندانه اســت و از طریق یک 

ترانه ایجاد می شود.
البته او معتقد بود ترانه فی نفسه 
و به تنهایی وظیفه اش جریان ســازی 
نیســت ولی می تواند به یک جریان 
دامن بزند و یا تاثیرگذاری و فراگیری 
آن جریان را بیش تر کند. برای ایجاد 
یک جریان چندین فاکتور نیاز است 
که قطعا ترانه پایه  اصلی آن نیســت، 
اما بعد از شــروع جریــان می تواند 
کمک کننده باشد. کم لطفی به هنرمند 
است که نتواند انتقادش را با زبان هنر 
خود بیان کند و مســؤولان نخواهند 

شنوای چنین انتقادی باشند.
یک  »روزشــمار  کتاب هــای 
عشــق«، »امشــب کنــار غزل های 
مــن بخــواب«، »جنــون منطقی«، 
»حرف هایــی که باید می گفتم و... تو 
باید می شنیدی« و »مشتری میکده ای 
بســته« از افشین یداللهی به جا مانده 

است.
یداللهی ســال ۱۳۹۵ بر اثر یک 
تصــادف رانندگی بــه ناگهان از دنیا 
رفت امــا ترانه هایی که ســرود، یاد 
و نامــش را برای همیشــه در ذهن 

مخاطبان زنده نگه داشته است.

تدوینِ خوب مانع خداحافظی 
مخاطب با »بی گناه« شد

منتقد سینما گفت: »بی گناه« چون همزمان به توصیف چند شخصیت می پردازد، اگر تدوین آشفته ای داشت
 خیلی پیش از این مخاطب با آن خداحافظی می کرد اما تدوین خوب ریتم اثر را متوقف نکرده و باعث شده 

خلاءهای فیلمنامه جبران شود.

قصه بی گناه کم کم به ما اطلاعات می دهد و تدوین آن موازی اســت یعنی قصه ها به موازات هم 
روایت می شــوند؛ این که اطلاعات خرده خرده به مخاطب داده شود خوب است چرا که باعث می 
شود که فضای معماگونه اثر حفظ شود اما باید توجه داشته باشند که منِ مخاطب را کلافه نکنند.

»برادرانلیلا«و»کاناپه«اکرانمیشوند؟
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شنبه 24 دی 1401 ، 21 جمادی الثانی 1444 ،14 ژانویه 2023، شماره 4131


